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2 Příprava na letní školu 

 

Vízum 

Tchaj-wan umožňuje pro občany České republiky pobyt do devadesáti dnů bez víza. Pro účel 

letní školy se tedy nemusí řešit. 

 

Pojištění 

Měl jsem pojištění sjednané přes univerzitní smlouvu s pojišťovnou ERV. Pokud by případně 

někdo chtěl sjednat smlouvu jinde, tak je nutné podívat se na limity určené výnosem naší 

univerzity, aby u jiného cestovního pojištění byly zajištěny. 

 

Očkování 

Očkování jsem řešil přímo ve FN HK. Je dobré řešit ho dříve, aby se stihl termín a případné 

dávkování. Objednávací lhůta může být dlouhá a také je nutné mnohdy dodržovat specifický 

čas mezi danými dávkami vakcíny. Proti vzteklině se nakonec většina z nás naočkovat 

nenechala. Avšak občas, především v opuštěných částech města se potulovali psi a 

v některých oblastech pobíhají divoké opice (ve městech nejsou). 

 

Letenka 

Letenku jsem vyhledával přes více stránek. Nakonec jsem zakoupil přes pelikan.cz, protože 

jsem na něj měl dobré recenze od známého. Nicméně byl to přímý zpáteční let s EVA Air 

z Vídně do Taipei, šel by tedy zakoupit přímo u dopravní společnosti. Stál necelých 22 000Kč. 

EVA Air mohu vřele doporučit. Dostávali jsme opravdu dobré jídlo i pití a bylo možné vybrat si 

ze dvou hlavních jídel v letadle. Na toaletách pak nechyběly roušky na oči, kartáčky a další 

potřebné věci. Cestu jistě zpříjemnila i obrazovka před sedadlem, kde bylo velké množství 

filmů, her a mohl se zde sledovat i průběh letu. 

 

Mezinárodní řidičský průkaz 

Mezinárodní řidičský průkaz se jistě hodí, protože cestovat na Tchaj-wanu půjčeným skútrem 

má opravdu své kouzlo a autobus ho nenahradí. Na Tchaj-wanu v průběhu mého pobytu platil 

pouze mezinárodní řidičský průkaz Ženevské úmluvy, který je platný jeden rok. 
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Finance 

Měna je zde v Tchajwanských dolarech. Kurz byl v roce 2023 cca 1NT = 0,7Kč. Měl jsem 

vyměněných pár amerických dolarů, které bylo možné na letišti převést na místní měnu, což 

vřele doporučuji, protože ne všude se dá platit kartou. Většinou v řetězcích s názvem  

7-Eleven a dalších podobných fungovala karta bez problémů, ale především v restauracích a 

jiných obchodem to bohužel možné není. Bankomat v 7-Eleven má manipulační poplatek  

cca 100Kč. Mám zkušenost, že bankomat v administrativní budově v kampusu univerzity CJCU 

měl kurz bez poplatku (projde se hlavním vchodem a v přízemí doleva). 
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3 Po příletu 

 

Spojení se světem 

Po příletu do Taipei velmi doporučuji zajistit si tamní telefonní číslo s neomezenými daty. Mají 

zde asi čtyři stánky s operátory a pokud potřebujete více než jeden měsíc, tak se jejich nabídka 

drobně liší. Hlavní stánek, který je vidět jako první neuměl zařídit pouze dva měsíce. Musel 

jsem se podívat ke stánkům, které jsou naproti pánským toaletám. 

 

Doprava 

Dopravu jsem hledal přes Google mapy, kde je vše dobře zmapované. Co se vlaků nebo MRT 

týče, tak to mají opravdu krásné, čisté. U autobusů záleží, jestli to je opravdu lokální, ty bývají 

špinavé a velmi „rozvrzané“. Dálkové autobusy jsou již o něco lepší. Z letiště jsem jel MRT 

(něco jako metro - Mass Rapid Transit) pohodlně se lze přesunout do centra Taipeie. Jen pozor, 

dá se po cestě přestoupit na tzv. „courák“, který zastavuje častěji. Radím tedy zůstat 

v dálkovém letištním MRT, který má i šikovné přihrádky na kufry a je hezčí. Do CJCU jsme 

využili Taiwan High Speed Rail (THSR), do kterého jsme kupovali jízdenky předem. 

 

Skútry jsme měli půjčené od Louise na doporučení známého. 

Fb: https://www.facebook.com/LouisScooterRentals/ 

Web: http://www.scooters-kaohsiung.tw/index.php 

 

Doporučení 

Pokud bude odkaz ještě platný, doporučuji si pustit toto video od Maurice Moves s názvem: 

„A Guide: Your First Hour in Taipei, Taiwan     🇹🇼“ 

 

Odkaz na video: 

https://www.youtube.com/watch?v=IIR-JyMe1NM&t=307s&ab_channel=MauriceMoves 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/LouisScooterRentals/
http://www.scooters-kaohsiung.tw/index.php
https://www.youtube.com/watch?v=IIR-JyMe1NM&t=307s&ab_channel=MauriceMoves
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4 Chang Jung Christian University [CJCU] 

 

Předměty 

Ve škole jsme měli několik exkurzí a předmětů, ale není se čeho obávat. Spíše jde o takové 

seznámení a nakouknutí do oblastí, které ve škole dělají. Učili jsme se například jak 

vymodelovat auto v Blenderu, modelovat předměty pro Laser, ze kterých jsme později 

vytvářeli RGB lampu, kterou jsme museli spájet a naprogramovat si Arduino nano. Kódy však 

již byly připravené v prezentaci a stačilo si je pouze zkopírovat. Bylo to spíše zábavné hraní.  

 

Největší částí zde byl předmět s názvem „Cross cultural communication“, který mě opravdu 

bavil, protože jsme diskutovali nad kulturními rozdíly a vedoucí tohoto předmětu, Andy, nás 

seznámil s mnohými rozdíly, kterých jsem si třeba ani nebyl vědom. 

 

Pro hodnocení jsme museli zpracovat prezentaci pro předmět „Cross cultural 

communication“, plnit projekty v hodinách a vypracovat „the final presentation“  

i pro představitele školy, která měla být součástí závěrečné ceremonie, k čemuž ale nedošlo 

kvůli Tajfunu Doksuri, který nás dostihl na konci letní školy. 

 

Kampus 

Kampus univerzity je pěkný zvenčí. Je i poměrně hezky zařízený. Jsou zde obchody, tenisové 

kurty, venkovní sportoviště, tělocvična, kulečník na kolejích atd. Bohužel my jsme nesměli nic 

z toho využít a obchody byly zavřené, takže jsme museli chodit mimo kampus na jídlo nebo 

nákupy. 

 

V celém areálu kampusu je zakázáno pít alkohol i kouřit. Nejvíc nás tam potěšila opravdu velmi 

přátelská ostraha u vstupní brány, která se vždy usmívá, mává a pouští semafor na přechodu. 

 

Koleje (kapitola sama pro sebe) 

Pokoje na kolejích byly až pro 4 lidi. Většinou nás dávali maximálně po třech lidech a všechny 

postele jsou umístěny v patře. Pod nimi má každý stůl a skříň. Klimatizace fungovala od večera 

do rána a chvilku odpoledne. Je dobré neočekávat velký luxus. My jsme přišli do neuklizených 
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pokojů. Na zemi byly vlasy, na zdech pavučiny a koupelna také nebyla v moc dobrém stavu. 

Nicméně platili jsme 300NT deposit, který nám byl vrácen, pokud jsme měli koleje uklizené  

a opravdu to chtěli důkladně…  

 

Navíc kdybyste se někdy cítili osamoceni, nezoufejte! Měli jsme zde mnoho kamarádů (švábů), 

se kterými jsme takřka ihned začali hrát různé hry. Má oblíbená byla, když jsem se vrátil  

na kolej, rychle jsem vešel, rozsvítil a vzal pantofli do ruky… Proto doporučuji první den koupit 

pastičky na šváby, případně kuličky, které smrdí, ty jsem sice neměl a kamarádům se stejně 

moc neosvědčili. No a doma doporučuji důkladnou péči o své zavazadlo, po tom, co přistanete 

doma v ČR. Přeci jenom, takový suvenýr domů nechcete dovést. 

 

Bohužel je zde také večerka, a to již o půlnoci. Poté vás dveře nepustí dovnitř ani ven a vypnou 

se na pokoji světla. Naštěstí zásuvky fungují a může se svítit světlem od stolů. 

 

Na chodbě je pak pítko na vodu se studenou i horkou vodou, ale pokud si vaši kamarádi 

načepují první a hned několik litrů, tak už budete mít pouze teplou vodu. Jinak voda 

z kohoutků na Tchaj-wanu pitná není. Naštěstí pítka mají i na veřejných místech. Na patře se 

také nachází prádelna, kde je malá i velká pračka a sušička. Je nutné pořídit si svůj prací 

prostředek a pak pračka i sušička stojí tuším 20NT. Lze platit pouze po 10NT nebo přes  

tzv. Line pay. 

 

Okolí kampusu 

V okolí kampusu se nachází opravdu hodně restaurací a je z čeho vybírat. Nicméně nejčastěji 

jsme zůstali v 7-eleven, kde se dá sedět, případně hrát nějaké hry a pít místní pivo, které bych 

já ohodnotil asi jako náš „Braník“, ale pořád je lepší než místní „Heineken“, který jsem zkusil  

a Heineken, který znám já od nás z ČR chutná rozhodně jinak… 
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5 Přehled užitečných míst v okolí kampusu: 

 

7-Eleven:  

https://goo.gl/maps/7XfrSSv1p4pVyUj4A, 22.909847636542757, 120.27189666424934 

 

Levné nudle (40NT velké):  

https://goo.gl/maps/UDfP7n6R884hNUkA6, 22.9099492344087, 120.27255310476285 

 

WOO CHA TEA SHOP: 

https://goo.gl/maps/hYFQAAewLiz7nDHx9, 22.91066344775368, 120.26986250737575 

 

Sladké wafle: 

https://goo.gl/maps/S1RbVvLG5kSTayyK6, 22.910740476740227, 120.26968342425931 

 

„Těstové palačinky“ plněné masem (50 – 70NT): 

Zhruba zde:  

22.910245141831187, 120.27084310080491  

 

Levná rýže/nudle, obalované maso (ke dražším nudlím je zdarma, 40 - 60NT): 

https://goo.gl/maps/hY4FnkkZq7FaVCJq5, 22.912115022318275, 120.27025518068864 

 

Japonská restaurace: 

https://goo.gl/maps/EJdmMMgRowhsBHL47, 22.910479390330966, 120.26846648991193 

 

Tchaj-wanské karaoke: 

22.90781830378909, 120.2542885266632 

 

 

 

 

 

https://goo.gl/maps/7XfrSSv1p4pVyUj4A
https://goo.gl/maps/UDfP7n6R884hNUkA6
https://goo.gl/maps/hYFQAAewLiz7nDHx9
https://goo.gl/maps/S1RbVvLG5kSTayyK6
https://goo.gl/maps/hY4FnkkZq7FaVCJq5
https://goo.gl/maps/EJdmMMgRowhsBHL47
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6 Závěr 

Závěrem bych chtěl jen povzbudit případné zájemce, protože sám nejsem velký cestovatel a 

začínám s tím až na navazujícím studiu a domnívám se, že Tchaj-wan určitě stojí za shlédnutí. 

I přes nepohodlí na kolejích si myslím, že jsme si to všichni užili a máme spousty zážitků, 

zkušeností, nové poznatky o cizí kultuře a nové přátele. 

 

Určitě doporučuji domluvit se s ostatními a buď před začátkem letní školy nebo po ukončení 

procestovat Tchaj-wan a navštívit více míst, protože o víkendu se toho již tolik nestihne. 

 

Závěrem pár fotek: 

(Fotka se mnou je z night marketu v Tainanu, kde ochutnávám Stinky tofu… ) 

 

 

  

 


